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Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 28. kolovoza 2023. godine u 

Hotelu Brotnjo u Čitluku sa početkom u 1100 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Predrag Smoljan, 

Predsjednik Vijeća. 
 

Gospodin Smoljan je pozdravio sve nazočne vijećnike i tajnika Vijeća Ivu Bevandu, Općinskog načelnika 

Marina Radišića i njegove suradnike, Javnu pravobraniteljicu Općine Čitluk Mladenku Stojić, tajnika 

Športskog saveza Brotnja Milu Galića te predstavnike medija. Predsjednik Vijeća je nazočne informirao o 

pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama Kolegija Vijeća, Odbora za Statut, Poslovnik i 

propise i Odbora za izbor i imenovanja.   
 

Tajnik Vijeća Ivo Bevanda je uradio prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 18 od ukupno 25 

vijećnika. Prozivci nisu nazočili Dragan Kozina, Ivan Šarac, Tomislav Glamuzina, Bernarda Primorac, Antonio 

Sivrić (obavijestili Predsjednika i Tajnika Vijeća o nedolasku na sjednicu i o razlozima spriječenosti),Goran 

Božić (najavio kašnjenje na početak sjednice) i Pero Barbarić.  
 

Predsjednik Vijeća je predložio dnevni red naveden u sazivu današnje sjednice. Rasprava je otvorena. 

Predloženi dnevni red dat je na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 28. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu stavljene 

primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 
 

Ad.2. Pitanja vijećnika; 
 

Ilijana Sušac pohvaljuje postavljanje rasvjetnih tijela na više lokacija. Ukazuje na lošu vidljivost u Ulici kralja 

Tvrtka gdje još nije promijenjeno sedam rasvjetnih tijela. Podsjeća da je ranije ukazivala na problem brze 

vožnje i izostanak „ležećih policajaca“ u navedenoj ulici. Apelira da se nešto poduzme po navedenim 

pitanjima. Dodaje kako su rasvjetna tijela u donjem dijelu „čaršije“ u lošijem stanju te ukazuje da su u blizini 

Vinarije Čitluk, gdje je pojačan promet, nepromijenjena dva rasvjetna tijela te nema prometnih zrcala i 

pješačkih prijelaza. Vijećnica Sušac se osvrće na aktualnu izgradnju objekta Kulturno - informativnog centra te 

pita Načelnika ima li viziju odnosno idejni projekt spomen obilježja palim braniteljima. Pita je li Načelnik u 

dogovoru sa suradnicima kada bi to trebalo naručiti. Marin Radišić odgovara kako će provjeriti navode vezane 

za rasvjetu. Poznato mu je kako su postavljeni stupovi u Ulici kralja Tvrtka te mu nije poznato da je sedam 

stupova nepromijenjeno. Informira nazočne o postavljanju radara u Ulici kralja Tomislava. Vezano za spomen 

obilježje, daje informaciju o predviđenim aktivnostima. Podsjeća da projekt izgradnje objekta KIC-a  predviđa i 

izgradnju spomen sobe poginulim braniteljima. 
 

Tomislav Filipović informira nazočne o dopisu MZ Krehin Gradac kojim se ukazuje na nužnost poduzimanja 

određenih radova na objektu područne škole. Vijećnik Filipović ističe da je objekt devastiran. Osvrće se na 

radove u zaseoku Dujmovići, uz opasku kako je asfalt širine 5,60 metara a prvotno je planirano da bude 6 

metara. Nedavne kiše su dovele do velikih rupa i oštećenja asfalta. Gospodin Filipović poručuje kako su 

mještani, u slučaju izostanka reakcije vlasti, spremni raditi betoniranja te im je potrebno osigurati materijal. 

Pojašnjava da je riječ o maksimalno 4-5 kubika betona. Marin Radišić odgovara kako će po pitanju sanacija 

objekta u Krehin Gracu kontaktirati ravnatelja Osnovne škole fra Didaka Buntića i nadležnu općinsku službu. 

Poručuje kako nema razloga da se to ne završi, uz komentar kako su svi ostali školski objekti na području 

općine Čitluk obnovljeni. Vezano za drugo pitanje, Načelnik podsjeća da je dio radova na Dujmovića strani 

završen te slijedi nastavak radova. Nakon provedbe natječaja potpisan je ugovor sa izvođačem. Struka je 

zaključila da nema potrebe da širina asfalta bude preko 5,5 metara. Vezano za betoniranje, tu neće biti 

problema. Načelnik poziva MZ Krehin Gradac da se obrate „Brotingu“.  

Vijećnik Goran Božić je stigao na sjednicu. Nazočno je 19 vijećnika. 
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Božana Bevanda pita planira li se u ovoj godini išta raditi na Sutivanu. Pojašnjava kako ima razlog što to pita. 

Stupila je u kontakt sa brotnjacima koji žive u Zagrebu te je od njih krenula inicijativa da se uključe u 

rješavanje pitanja Sutivana odnosno izvora svetog Ivana. Oni su spremni nabaviti kalup te je planirano da se na 

brijegu uradi proširenje. Vijećnica Bevanda ističe da je riječ o prometnici, punoj oštećenja, a kojom dnevno 

prođe 3 000 vozila. Dodaje kako su uslijed nedavnih kiša nastupila brojna oštećenja navedene prometnice. 

Drugo pitanje gospođe Bevanda je glasilo: Planira li se ove godine izgradnja kružnog toka u Donjoj Blatnici? 

Marin Radišić odgovara kako se po pitanju kružnog toka u ovoj godini vjerojatno neće poduzimati aktivnosti, 

iz razloga što su do kraja godine svega četiri mjeseca.  Poručuje kako bi volio da griješi ali da još nije vidio niti 

troškovnik radova. Kontaktirati će „Broting“ po pitanju oštećenja na Sutivanu. Vezano za postolje, Načelnik 

poručuje kako to uopće nije neki problem ukoliko je riječ o državnom zemljištu. Za osobe iz Zagreba čuje prvi 

put te nema nikakvih informacija o istima.     
 

Luca Bajkuša traži od Načelnika pojašnjenje. Podsjeća da je rasvjeta postavljena na igralište Osnovne škole fra 

Didaka Buntića u Čitluku te je ista bila u funkciji svega jednu večer. Poručuje kako se djeca iz Čitluka nemaju 

gdje igrati u večernjim satima te apelira da se rasvjeta stavi u funkciju. Pozdravlja održavanje košarkaškog 

kampa organiziranog na navedenom igralištu. Komentira kako je rasvjeta upaljena u vrijeme održavanja kampa 

te je nakon završetka opet ugašena. Što možemo učiniti da naša djeca ne moraju biti u kućama navečer u 2130 ili 

22 sata već da budu na igralištu - pita gospođa Bajkuša. Marin Radišić odgovara kako je riječ o školskom 

igralištu te je kontaktirao ravnatelja a od kojega je dobio odgovor da školi rasvjeta ne treba. Podsjeća da na 

području općine imamo brojna igrališta koja nisu školska, a o kojima brigu vode mjesne zajednice. Načelnik se 

osvrće na ranija neugodna iskustva kada su škole dozvoljavale da rasvjeta stalno radi a računi bi padali na teret 

školama. Luca Bajkuša pita zašto računi za utrošenu struju ne mogu glasiti na Općinu. Marin Radišić odgovara 

kako računi niti za jedno igralište ne glase na Općinu. Luca Bajkuša replicira kako u Čitluku nema mjesta gdje 

bi se naša djeca mogla igrati i družiti. Marin Radišić odgovara kako svako mjesto ima igralište i rasvjeta se 

uredno plaća na istima. Luca Bajkuša replicira kako onda ništa nije trebalo raditi po pitanju rasvjete na 

igralištu. Dodaje kako svaki put samo ispunimo formu i na kraju od svega ništa ne bude. 
 

Lidija Pehar komentira kako je Bosna i Hercegovina dobila sredstva koja se odnose na financijsku pomoć 

energetsko siromašnim kućanstvima. Vijećnica Pehar pita je li naša općina potpisala sporazum sa Federalnim 

ministarstvom rada i socijalne politike sa ciljem dobivanja navedenih sredstava i raspodjele potrebitim u našoj 

općini. Marin Radišić odgovara kako mu nije poznato da smo uopće dobili neki takav dopis.   
 

Darko Primorac pojašnjava kako se njegovo pitanje odnosi na vađenje šljunka a koje je predviđeno na terenu  

Krućevića. Je li predviđeno da se sanira put ukoliko ga unište kiperi kao prošli put – pita vijećnik Primorac, uz 

opasku kako je prošli put uništen asfalt te je izostala sanacija. Pita zašto su u javnom pozivu izostavljene 

odredbe vezane za sanaciju. Marin Radišić odgovara kako Općina ništa nije raspisala, niti je dala suglasnost za 

navedene radnje. Dodaje kako je vjerojatno riječ o Županiji. Darko Primorac replicira kako je javni poziv 

objavila Županija. Dodaje kako su navedena mjesta Žitomislići i Krućevići. Marin Radišić odgovara kako 

smatra da navedene odredbe svakako trebaju biti sadržane u javnom pozivu. Dodaje kako su ga pojedini 

mještani Krućevića upoznali da oni smatraju kako se to uopće ne treba raditi na području Krućevića. Darko 

Primorac pojašnjava kako je, na inicijativu ljudi iz MZ Krućevići, pitao hoće li se predmetni teren sanirati. 

Komentira kako je zadnji put uništen asfalt između Krućevića i Biletić Polja a sada imamo situaciju da je 

urađen novi asfalt te se planiraju radovi koji mogu dovesti do uništenja i toga asfalta. Predrag Smoljan 

komentira kako Općina Čitluk neće raspisivati natječaj već je to županijska nadležnost. Podsjeća da je za to 

potrebna suglasnost Općinskog vijeća. Miro Pehar komentira kako je prije dvadesetak dana kontaktirao 

Načelnika vezano za spomenuto u izlaganju vijećnika Primorca. Komentira kako na predmetnom lokalitetu ima 

preko 50 parcela u privatnom vlasništvu. Pita tko će pustiti izvođače radova preko privatnih parcela da prolaze 

sa strojevima, uz poruku kako od toga nema ništa. Marin Radišić poručuje kako će Općina uputiti dopis 

subjektu koji je raspisao natječaj, uz upit vezan za uvjete i pravni temelj raspisivanja natječaja. U dopisu će se 

zatražiti i informacija o kontaktima sa vlasnicima parcela i načinom prelaska preko privatnih parcela te 

pitanjem asanacije terena. Zaključena je druga točka dnevnog reda. 
 

Ad.3.Razmatranje Informacije o radu Športskog saveza Brotnja za 2022. godinu; 
 

Informaciju je prezentirao Mile Galić, tajnik Športskog saveza Brotnja. Otvorena je rasprava.  
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Mario Milićević pita održavaju li sve članice Športskog saveza redovne izborne skupštine te podudaraju li se 

podaci iz njihovih izvadaka iz Registra udruga Ministarstva pravosuđa, uprave i lokalne samouprave HNŽ sa 

trenutnim stanjem. Mile Galić odgovara kako je riječ o zakonskoj obvezi ali da neke članice , prema dostupnim 

informacijama, ne ispunjavaju tu obvezu. Poručuje kako su već poslane obavijesti svim članicama te će se 

uskoro imati potpuna informacija. 
 

Tomislav Filipović komentira kako ga raduje što netko iz svijeta sporta obnaša dužnost tajnika Športskog 

saveza. Pita gospodina Galića kakva su njegova razmišljanja o financijskoj potpori općine te koliko sredstava 

nedostaje da bi klubovi mogli još bolje funkcionirati. Mile Galić odgovara kako je on zadovoljan sa iznosom 

izdvajanja Općine za potrebe Saveza i članica. Komentira kako je došlo do povećanja sa 160 000 na 200 000 

KM što je za svaku pohvalu. Ističe kako će ove godine možda trebati osigurati manji dodatni iznos iz razloga 

ulaska NK Međugorje u viši rang natjecanja. 
 

Pero Radišić komentira veći broj javnih poziva na višim razinama vlasti a na koje mogu aplicirati udruge 

građana, prvenstveno sportski klubovi. Dodaje kako je općinska potpora konstantna a da se sada otvaraju i 

brojne druge mogućnosti za prikupljanje sredstava i čiji utrošak se kasnije pravda pred nadležnim tijelima. 

Smatra kako bi možda trebalo informirati predstavnike klubova koji nisu upoznati sa tim mogućnostima. Mile 

Galić odgovara kako su klubovi upoznati sa time i da veliki broj klubova koristi te mogućnosti. 
 

Jure Džida komentira kako poznaje oca od gospodina Galića a koji je građevinac. Dodaje kako bi više volio da 

je gospodin Galić, kao kršan dečko, u građevini a ne u sportu. Poželio je tajniku Galiću uspješan rad. Pita je li 

njegov prethodnik, gospodin Prusina, otišao u Mostar. Mile Galić odgovara da je gospodin Prusina sa mjestom 

stanovanja u Mostaru.  
 

Predrag Smoljan komentira kako se tajnik Galić odlično snašao na novom radnom mjestu. Dodaje kako je riječ 

o čovjeku koji odlično poznaje situaciju u svim sportskim klubovima i koji ima potporu općine Čitluk. 

Pozdravlja razvijene mehanizme utroška sredstava koji su ponuđeni klubovima. Zaključena je rasprava a time i 

treća točka dnevnog reda. 
 

Ad.4. Razmatranje Izvješća o radu Javnog pravobranitelja Općine Čitluk za 2022. godinu; 
 

Izvješće je prezentirala Mladenka Stojić, Javna pravobraniteljica Općine Čitluk. Nije bilo prijava za raspravu te 

je ista zaključena. Prijedlog zaključka kojim Općinsko vijeće Čitluk usvaja Izvješće o radu Javnog 

pravobranitelja Općine Čitluk za 2022. godinu je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je 

četvrta točka dnevnog reda. 
 

Ad.5. Razmatranje Informacije o radu Radne grupe za praćenje implementacije Plana upravljanja 

otpadom za Općinu Čitluk;  
 

Informaciju je prezentirao Ivan Stojić, član Radne grupe za praćenje implementacije Plana upravljanja otpadom 

za Općinu Čitluk. Otvorena je rasprava. 
 

Drago Vasilj, član Radne grupe, Izvješće ocjenjuje korektnim. Glavne probleme vidi u provođenju zaključaka 

radne grupe a za koje ističe da su usklađeni sa zakonskom regulativom i posebice sa Odlukom o komunalnom 

redu. Dodaje kako je donio vijećnicima na uvid fotografije pomoću kojih se lako može uraditi presjek stanja na 

području Međugorja. Ukazuje na loše pojave odlaganja otpada po nogostupima i ulicama u centru Međugorja te 

na javnim površinama. Naglašava da je dana 09. veljače 2023. godine donesena odluka po kojoj se prvo ide sa 

opomenama, prvenstveno vlasnika trgovinskih manjih radnji i ostalih koji odlažu otpad po nogostupima. Nakon 

opomena, predviđeno je sankcioniranje. Vijećnik Vasilj ističe kako je upravo na drugoj mjeri sve zapelo. 

Mjesna zajednica je isprintala cca 300 dopisa i isti su vlasnicima radnji dostavljani poštom. Riječ je o radnjama 

na potezu od pošte, crkve do Ćorkovog Doca te preko Bijakovića do Podbrda. Komunalni redari su nakon toga 

osobno posjetili sve radnje. Vijećnik Vasilj naglašava kako članak 109. općinske odluke propisuje da je 

„zabranjeno u posudi za ručni otpad odlaganje otpada iz ugostiteljskih objekata, trgovačkih i drugih radnji“. 

Informira nazočne o razgovorima sa predsjednikom Udruge proizvođača i trgovaca suvenirskih proizvoda. 

Kazuje na brojne vlasnike radnji koji ignoriraju općinsku odluku i inspekciju. Pita gospodina Stojića da javno 
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kaže koliko je urađeno zapisnika i izrečeno sankcija odnosno prekršajnih naloga prema prekršiteljima, uz 

opasku kako on unaprijed zna da nije urađen niti jedan zapisnik i da nije sačinjena ijedna prijava. Smatra kako 

je sve ostalo isto, ako ne i gore. Poručuje kako ne možemo dozvoliti ovakvo ponašanje u centru Međugorja s 

obzirom da tu dolaze brojni hodočasnici iz cijelog svijeta te pita kakvu sliku šaljemo u svijet. Podsjeća na 

nedavno osnivanje Turističke zajednice koja će, između ostalog, raditi promidžbu i pozivati ljude iz cijelog 

svijeta da dođu u Međugorje. Pita što će ti ljudi vidjeti, uz opasku kako će vjerojatno vidjeti hrpe smeća i ostalo 

što je nespojivo sa turističkom djelatnošću. Poziva da vidimo kako se Republika Hrvatska brine o ovim 

stvarima a koje ona smatra osnovnim. Podsjeća na izjavu Zorana Milanovića, predsjednika Republike Hrvatske,  

koji je rekao „prvo sapun i voda pa onda parfem“. Poručuje kako je dug put naše općine od ružnog pačeta do 

lijepog labuda. Smatra kako se nekim ljudima „gandijevskim metodama“ ne može ništa dokazati. Informira 

nazočne o reakcijama ljudi putem fb stranice MZ Međugorje a koji traže isključivo sankcioniranje prekršitelja. 

Osvrće se na reakcije vlasnika suvenirskih radnji na donošenje Odluke o radnom vremenu i najave nepoštivanja 

iste. Vijećnik Vasilj naglašava kako su nakon sankcioniranja „stvari legle na svoje mjesto“. Drugi problem na 

koji se vijećnik Vasilj osvrće jeste nelegalno odlaganje otpada odnosno odlaganje životinjskog otpada u velike 

kontejnere. Uzima za primjer lokalitet iza crkve u Međugorju kojim svakodnevno hodočasti veliki broj ljudi i 

svjedoči nerealnim scenama. Zahvaljuje se Općinskom načelniku što je financijski pomogao uređenje deponije, 

uz opasku kako je tu ipak „Broting“ zakazao. Pojašnjava kako se dugo čeka na uređenje prilaza na tu deponiju 

te određivanje lokaliteta za još dvije deponije. Smatra kako su to, uz pasivnost inspekcije, glavni razlozi što i 

dalje imamo brojne slučajeve odlaganja svih vrsta otpada na javnim površinama, posebice u centru Međugorja. 

Dodaje kako situacija nije puno bolja niti u Čitluku. Poručuje kolegama vijećnicima da očekuje njihovu potporu 

a ne šutnju iz razloga što je riječ o problemima sviju nas a ne o nekim političkim prepucavanjima. Zašto mi ne 

možemo napraviti iskorak pa da budemo bolji od Čapljine koja je primjer za okruženje - pita gospodin Vasilj.  
 

Drago Pehar poručuje kako potpisuje sve što je rekao gospodin Vasilj. Dodaje kako dugo godina prati rad 

vijećnika Vasilja i svjedoči njegovom silnom naporu da riješi navedene probleme. Žaloste ga pojave poput 

ostataka divlje svinje na javnom mjestu, posebice u vremenu kada je aktualna svinjska kuga u Republici 

Hrvatskoj. Podržava sankcioniranje počinitelja, posebice iz razloga jer je ovdje riječ o nepoštivanju Međugorja 

kao molitvenog prostora i nepoštivanju Blažene Djevice Marije. Podržava konstataciju vijećnika Vasilja da ovo 

nije politički problem već problem sviju nas. Vijećnik Pehar pita kakvu poruku sa ovakvim neodgovornim 

postupcima šaljemo u svijet.     
 

Vlatka Martinović komentira kako predmetno izvješće prati stanje na području Međugorja a uopće se ne dotiče 

situacija u ostalim naseljenim mjestima na području općine Čitluk. Smatra kako bi izvješće trebalo proširiti i na 

ostala mjesta. Podsjeća na ranije rasprave na sjednicama Vijeća u kojima su isticani problemi vezani za 

odlaganje građevinskog otpada te otvorene kontejnere koji su veliki izvor zaraze i onečišćavanja s obzirom na 

vremenske uvijete koje imamo. Vijećnica Martinović iznosi primjedbu što Izvješće nije obuhvatilo problem 

crvenog mulja u Dobrom Selu, uz komentar kako je riječ o ekološkoj bombi a koja može izazvati daljnja 

zagađenja kroz područja toka Neretve pa sve do Jadranskog mora. Rješenja vezana za postavljanje otvorenih 

kontejnera ocjenjuje kao ruglo, posebice što su isti postavljeni uz same prometnice. Ističe kako predmetni 

lokaliteti nisu lijepo uređeni te se stvara ružna slika. Slaže se sa komentarima vezanim za sankcioniranje onih 

koji odlažu otpad na neprikladnim mjestima, uz opasku kako moramo razumjeti i ljude koji dolaze sa namjerom 

odlaganja ali ih tamo dočeka pun kontejner te nemaju gdje odložiti svoj otpad. Poziva članove Radne grupe da 

se osvrnu i na druge mjesne zajednice sa područja općine Čitluk. Isto tako, poziva da komunalni redari 

posjećuju i druga mjesta.      
 

Danijel Ćavar pita  kakva je tendencija preuzimanja kanti za smeće, uz komentar kako je navedeno da je 100 

kanti stiglo u  „Broćanac“. Ivan Stojić odgovara kako je vrlo loša. Informira da je urađen pravilnik koji ide u 

daljnju proceduru. Komunalno poduzeće je napravilo plan pražnjenja tih kanti, tri puta tjedno u ranim jutarnjim 

satima. Misli da su svega četiri osobe preuzele kante.  
 

Drago Vasilj komentira zakonsku obvezu zaključivanja ugovora između isporučitelja usluge komunalne usluge 

i korisnika komunalne usluge. Dodaje kako općinska odluka propisuje da su vlasnici radnji obavezni da 

osiguraju mjesto gdje će držati onu vrstu kontejnera koji je njima potreban. Komentira kako nije bitno je li riječ 
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o kanti ili kontejneru zapremine tisuću litara već je bitno da su dužni osigurati mjesto. Marin Radišić komentira 

kako su se lokacije za kontejnere uvijek određivale temeljem dogovora komunalnog poduzeća i mjesne 

zajednice, uz uvjet slobodnog pristupa kamiona. Ukoliko je neprimjerno da to bude uz prometnicu, nikakav 

problem nije da  se promijeni lokacija.  
 

Pero Radišić se osvrće na navod po kojemu je upućen dopis mjesnim zajednicama od strane isporučitelja 

usluge. Komentira kako na njegovu adresu, kao predsjednika MZ Donji Hamzići, nije stigao nikakav dopis. 

Vijećnik Radišić pita postoji li mogućnost da se u sastav Radne grupe uvrsti netko sa područja Graca i netko od 

Tromeđe do Hamzića. Dodaje kako manja mjesta imaju manje probleme i vjerojatno lakše rješive. S druge 

strane, Međugorje je već veliko mjesto sa većim problemima a koji zasigurno nisu rješivi preko noći. Ivan 

Stojić odgovara kako su članovi birani po subjektima u kojima su angažirani a ne po mjestu stanovanja. Tu su 

predstavnici Općine, „Brotinga“, „Broćanca“, pošte itd. 
 

Ilija Šego komentira kako je teško neke stvari predvidjeti posebice pitanje punjenja kanti i kontejnera. Česte su 

situacije da se otpad odveze ujutro a da su kante i kontejneri oko podne puni a sljedeće pražnjenje je za tri dana. 

Dodaje kako je informirano javno poduzeće te je rečeno da se njih slobodno može obavijestiti i da se neće 

čekati tri dana na pražnjenje. Marin Radišić poručuje kako svakako treba imati razumijevanje prema radnicima 

koji odvoze otpad. Informira nazočne kako je dobio e-mail u kojemu se traži da se odvoz ne radi prije sedam 

sati ujutro. Načelnik komentira kako je to teško izvesti jer bi zasigurno dovelo do problema. 
 

Predrag Smoljan komentira kako je bio član radne grupe koja je radila na izradi Prijedloga plana upravljanja 

otpadom na području općine Čitluk. Osvrće se na navod iz Plana po kojemu je zbrinjavanje otpada kompleksan, 

prljav i nadasve skup posao. Komentira kako smo prije 15-tak godina napravili jedan sustav koji je u danom 

momentu bio zadovoljavajući i relativno dobar. Godine 2014. smo imali donaciju sa dosta kontejnera i jedno 

vozilo za pražnjenje i odvoz smeća iz kontejnera. Tada su urađene zamjene kontejnera i sustav je funkcionirao. 

Gospodin Smoljan smatra  kako se taj sustav sada malo razbio te mu nije poznat razlog tomu. Pojašnjava kako 

su se napuštale lokacije, vrijeme pražnjenja i sve ono što je sustav napravio te sadašnje stanje uopće nije slično 

onome od prije 15 godina. Smatra kako smo tada bili općina koja je odmakla u odnosu na ostale a sada smo 

među gorim općinama po pitanju prikupljanja, odvoza i zbrinjavanja otpada. Naglašava kako je riječ o skupom 

poslu te da nitko, izuzev Općine, nije nadležan za zbrinjavanje, prikupljanje i odvoz otpada. Dodaje kako je ovo 

što kod nas radi javno poduzeće posebna stvar te da sutra to može raditi bilo koje drugo poduzeća ali da je riječ 

o isključivoj nadležnosti Općine za sve što se radi na  lokalnoj samoupravi. Poručuje kako ćemo trebati uložiti 

dosta napora i truda da vratimo sustav koji je nekada funkcionirao i kada je sve bilo bolje. Mišljenja je da 

sredine poput Međugorja i Bijakovića zaslužuju poseban tretman po pitanju pražnjenja i broja postavljenih 

kontejnera i kanti. Dodaje kako i druga mjesta nisu u puno boljoj situaciji iako se radi o daleko manjoj količini 

otpada.  Zaključena je rasprava a time i peta točka dnevnog reda. 
 

Ad. 6. Prijedlog zaključka o davanju suglasnosti na Statut o izmjenama i dopunama Statuta Centra za 

socijalni rad Čitluk; 
 

Prijedlog je obrazložio Ivo Bevanda. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog zaključka o 

davanju suglasnosti na Statut o izmjenama i dopunama Statuta Centra za socijalni rad Čitluk je dat na 

glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je šesta točka dnevnog reda. 
 

Ad.7. Prijedlozi akata vezanih za razrješenje odnosno imenovanje člana Organizacijskog odbora 

Turističko-kulturno- gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa Brotnjo"; 
 

Prijedloge je obrazložio Ivo Bevanda. Otvorena je rasprava. 
 

Jure Džida pita zašto zamjenski član mora biti sa područja župe Čerin te predlaže da to bude netko iz župe 

Gradnići. Zaključena je rasprava te su prijedlozi dati na glasovanje. Prijedlog rješenja o razrješenju Borislava 

Šimovića, člana Organizacijskog odbora Turističko - kulturno - gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa 

Brotnjo", je dat ne glasovanje te je usvojen jednoglasno. Prijedlog rješenja o imenovanju Ivana Stojića za 

člana Organizacijskog odbora Turističko - kulturno - gospodarske manifestacije "Dani berbe grožđa Brotnjo", 
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je dat ne glasovanje te je usvojen sa 18 glasova „za“, uz jedan glas „protiv“. Zaključena je sedma točka 

dnevnog reda.  
 

Ad. 8. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za gospodarstvo; 
 

Prijedlog zaključka kojim Općinsko vijeće Čitluk daje suglasnost gospodarskom društvu „VRTLARIJA 

DRAGIČEVIĆ“d.o.o. Međugorje-Čitluk, za dodjelu koncesije za obavljanje elektroprivredne djelatnosti 

proizvodnje distribucija i prijenos električne energije za elektroenergetski objekt: FNE „DRAGIČEVIĆ 

2“, instalirane snage 150 kW, na dijelu zemljišta označenog kao k.č. broj:17/68  K.O. Međugorje; 
 

Prijedlog  je obrazložila Jasna Karačić. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog zaključke je 

dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. Zaključena je osma točka dnevnog reda.  
 

Ad.9. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko – pravne 

poslove i katastar zemljišta; 
 

Prijedloge je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika za geodetske i imovinsko - pravne 

poslove. 
 

Prijedlog rješenja o utvrđivanju prava vlasništva u korist Marijana (Ivana) Marinčić iz Čitluka; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje te je usvojen 

jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu općine Čitluk neposrednom 

pogodbom Igoru (Miljenka) Pehar iz Čitluka i Goranu (Miljenka) Pehar iz Čitluka radi oblikovanja 

(proširenja) građevne parcele; 
 

Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje te je usvojen 

jednoglasno. Zaključena je deveta točka dnevnog reda 
 

Ad.10. Razno; 
 

Ilijana Sušac komentira kako uskoro počinje nova školska godina a da Srednja škola dr. fra Slavka Barbarića i 

dalje nema video nadzora te je sigurnost i dalje ugrožena. Poručuje nazočnima da ih moli da se to riješi iz 

razloga što je Srednja škola jedina škola sa područja općine Čitluk koja nema video nadzor. Podsjeća na svoja 

ranija izlaganja te pojašnjava kako zahtjev upućuje prvenstveno zbog sigurnosti i da se profesorima i učenicima 

olakša situacija. Dodaje kako je rad s djecom u ustanovi stresan te nije siguran. Poručuje kako preklinje 

nazočne u svoje i ime svojih kolega da se nešto učini po navedenom pitanju. Ističe da se stvarno loše osjeća što 

opet mora govoriti o ovoj temi te pita zar nitko od nazočnih nema sluha za to, uz opasku kako su i njihova djeca 

išla u tu školu. Vijećnica Sušac pita je li moguće da škola u 21. stoljeću nema video nadzor. Predrag Smoljan 

poručuje kako mora intervenirati jer izgleda da kolegica vijećnica nazočnima govori kako nitko od njih nema 

sluha. Ilijana Sušac replicira kako se obraća svima. Predrag Smoljan pita na temelju čega gradi konstataciju da 

nitko nema sluha. Ilijana Sušac replicira: Ja bi željela da Vi imate sluha. Predrag Smoljan odgovara kako ima 

sluha najviše od sviju. Ilijana Sušac replicira kako bi voljela da ima još više. Dodaje kako svi imamo sluha, a 

ništa ne miče. Predrag Smoljan komentira kako su škola i Školski odbor najodgovorniji za stanje u školi. 

Napominje kako je riječ o srednjoj a ne osnovnoj školi. Dodaje kako u slučaju namjere da se djeluje prema 

ministarstvu, prethodno treba pokrenuti neku inicijativu i donijeti ozbiljne akte od strane Školskog odbora.  

Božana Bevanda pita možemo li pokrenuti neki zaključak. Ivo Bevanda odgovara kako je Zakon propisao 

svačije nadležnosti te je jasno koje je tijelo rukovođenja, koje upravljanja a koje nadzora.  Isto tako je jasno tko 

je zadužen za osiguranje plaća a tko materijalnih troškova škole. Podsjeća da Općina ima predstavnike u 

Školskom odboru i da su jasne nadležnosti toga tijela. Osvrće se na ranija vijećnička pitanja upućena Načelniku 

na ovu temu. Podsjeća da je u dijelu odgovora Načelnika vijećnici Sušac stajalo kako Škola ima prihod od 

iznajmljivanja prostora. Dodaje kako je Općina osnivač i Rehabilitacijsko – edukacijskog centra „Sveti Josip 

Radnik“, Centra za socijalni rad i drugih ustanova. Vlatka Martinović komentira kako je shvatila da kolegica 

vijećnica traži pomoć od Općinskog vijeća iz razloga što škola ne poduzima nikakve korake kako bi osigurala 

video nadzor. Dodaje kako smo svi svjedoci događanja u BiH te je iz toga razloga apelirala po pitanju ugradnje 

video nadzora. Smatra kako Vijeće može dati neki prijedlog, tražiti informaciju od škole i ravnateljice zbog 
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čega nema video nadzora. Dodaje kako vijećnica Sušac zasigurno poznaje procedure i redoslijed odgovornosti 

ali je iz razloga izostanka reakcije zatražila da se Vijeće uključi u rješavanje problema. Drago Vasilj komentira 

kako ima izreka po kojoj možeš kući očekivati ono što čuješ u svijetu. Dodaje kako je u školi u Bijakovićima 

također bilo nekih manjih ekscesa. Poručuje kako propise treba poštivati te da srednja škola nije neki izdvojeni 

otok. Smatra kako bi trebalo uraditi projekte za sve škole i troškovnike te krenuti sa zatvaranjem financijske 

konstrukcije. Predrag Smoljan pojašnjava kako je razlog njegovog ulaska u raspravu bila izrečena konstrukcija 

po kojoj netko nema sluha za rješavanje.  Poručuje kako je uvjeren da svi, nazočni i nenazočni, na sjednici 

zasigurno imaju sluha za rješavanje ovakvih pitanja. Podsjeća da je nedavno slična rasprava bila na temu doma 

zdravlja te je samo pitanje na koji način se može pomoći. Podsjeća i na brojne rasprave na temu radara za 

mjerenje brzine. Naglašava kako je on za to da svatko radi svoj posao u okviru svojih zakonskih nadležnosti, od 

ravnateljice, školskog odbora, Općine pa sve do nadležnog ministarstva. Najavljuje da će se uskoro na 

dnevnom redu naći razmatranje Informacije o radu Srednje škole dr. fra Slavka Barbarića u Čitluku te će tada 

biti prigoda da se čuje ravnateljica a koja je najodgovornija za funkcioniranje škole. Dodaje kako se tada, 

ukoliko bude potrebe za tim, može donijeti potrebni zaključak Vijeća. Marin Radišić komentira kako Srednja 

škola ima video nadzor. Ilijana Sušac replicira konstatacijom da Srednja škola nema video nadzor odnosno isti 

nije u funkciji 15 godina. Marin Radišić informira nazočne o odgovoru ravnateljice po kojemu video nadzor 

ima, ali sa lošom rezolucijom. Ravnateljica je u zadnje vrijeme obavila više razgovora te su predstavnici tvrtke 

„Delta Security“ dostavili ponudu za novi video nadzor. Ilijana Sušac se izvinjava što prekida govor Načelnika. 

Ispričava se, uz opasku kako nije bila upoznata sa iznesenim. Marin Radišić dodaje kako mu je ravnateljica 

rekla da je sa svime upoznat predsjednik Školskog odbora. 
 

 

Zaključena je deseta točka dnevnog reda. 

Zaključena je 29. redovita sjednica. 
 

Sjednica je završena u1240  sati.   

Sjednica je tonski snimana. 

 

 

 

      Tajnik Vijeća:                                                                                             Predsjednik Vijeća: 

__________________                                                                                 ____________________ 

 Ivo Bevanda, dipl. iur.                                                                                 Predrag Smoljan, dipl.oec. 


